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نبرد     با   فرمانده
در آزادی

بازی کردن با پرسپولیس در ورزشگاه 
آزادی به خودی خود همیشه سخت بوده، 

چه برسد به اینکه سکان دار تیم حریف، 
سرمربی سابق تیم خودت باشد. درست 

است که امروز این بازی در ورزشگاه خالی 
از تماشاگر برگزار می شود و این موضوع 

برای شهرخودرو، یک امتیاز به شمار 
می رود اما حضور یحیی گل محمدی روی 
نیمکت پرسپولیس می تواند این بازی را 

بیش ازپیش برای مشهدی ها دشوار کند. 
اگر نگوییم سرمربی کنونی پرسپولیس، 

شهرخودرو را مثل کف دستش می شناسد 
(که پر بیراه نیست) با قوت می توان ادعا 

کرد شناخت کاملی از این تیم دارد؛ تیمی 
که همین نیم فصل از آن جدا شده و هنوز 

می توان رد پای تفکرات او را در...

امسال تیم هندبال اشتادسازه مشهد موفق شد عنوان قهرمانی لیگ برتر 
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ایران را از آنِ خود کند و کاپ قهرمانی را به مشهد بیاورد، اما کار مهم تر 
کسب سهمیه جام باشگاه های آسیا برای اولین بار در مشهد بود. در این 
فصل خیلی ها لقب تیم «لاکچری لیگ» را به نماینده مشهد داده بودند، 
تیمی پرمهره با قراردادهایی بالا از نظر منتقدان محکوم به پیروزی بوده و 
کار سختی در راه قهرمانی نداشته است. اما قضیه از دید بازیکنان این تیم 
کاملا متفاوت است و جواب این منتقدان را داده اند. در ادامه داستان این 
تیم را از زبان بازیکنان مشهدی این تیم پرقدرت می خوانیم. ده دوازده سال است 
که یکدیگر را می شناسند و عمر هندبالی خود را با هم گذرانده اند. قرار است اولین 
مشهدی هایی باشند که راهی جام باشگاه های آسیا می شوند. فصل سخت اما 
شیرینی را گذرانده اند، چون باید بیشتر از هر بازیکنی تلاش می کردند تا در کنار 
ستاره های هندبال بانوان ایران دیده شوند؛ ولی نگاه متفاوت باعث شد فصلی 
رؤیایی برای آن ها  رقم بخورد و کاپ قهرمانی را بالای سر بردند، اماراه برای آن ها 
تمام نشده، بلکه تازه شروع شده است و باید خود را دوباره ثابت کنند تا بتوانند 

بازی در جام باشگاه های آسیا را تجربه کنند.

 من هم امسال دیوار بتنی شدم

ملیحه یغمایی پور ۱۲ سال است که هندبال بازی می کند و در 
زمین به عنوان گوش راست بازی می کند. به لطف نبود حامیان 
مالی در ورزش بانوان در سال های گذشته، بیشتر در دسته یک 
بازی کرده است و هربار به لیگ برتر صعود می کردند، اعزام 
نمی شدند و دوباره در لیگ یک بازی می کردند و درجا می زدند. 

۲سال است که در لیگ برتر با پیراهن اشتادسازه بازی می کند. 
 تفاوت  امسال با سال قبل این بود که اسپانسر هدفش بزرگ تر بود و به آسیا فکر 
می کرد. امسال مالک باشگاه داشتیم و فقط بحث حمایت مالی نبود. همه از یک 
خانواده بودیم و برای یک هدف تلاش کردیم. اولین سالی است که در مشهد یک 
باشگاه حرفه ای در هندبال بانوان فعالیت کرد. پدیده و بام ایران هم در سال های قبل 
اسپانسر بودند، ولی در حد حمایت مالی بود که بعد از یک سال نیز تیم ها رها شدند. 
امسال از هر نظر، خوراک، پوشاک، سالن تمرین، بدن سازی و استخر، پکیج کاملی 
را تجربه کردیم و هرچیزی که برای موفقیت نیاز بود، مهیا شد. مربی تیم ملی نیز 
کنار ما بودند، چهره مطرح هندبال ایران و ما نیز خودمان پتانسیل لازم را داشتیم و 

توانستیم موفق شویم.
تمرینات اشتادسازه از تیرماه شروع شد. با فراخوان کلی، ۳۰ نفر مشهدی در 
تمرینات حاضر شدند. در هر سطحی بازیکنان تست دادند و تمرین کردیم. از 
زمان جشن افتتاحیه، بچه های غیربومی اضافه شدند و در آن زمان نسبت بومی و 
غیربومی ۱۲ به ۱۲ بود. در این مدت تمرینات زیرنظر خان بابازاده و شعبان پور دنبال 
شد که تعدادی از بومی ها حذف شدند و درنهایت با اضافه شدن شافعیان و ۴ ملی 

پوش دیگر، ترکیب تیم بسته شد و ۳ مشهدی در تیم باقی ماندند.
 امسال تیم های دیگر هم از ملی پوشان در رده های سنی مختلف در ترکیب 
خودشان استفاده می کردند و اصلا به شکلی نبود که تیم های دیگر ضعیف باشند. از 

همان اول فصل در هر بازی استرس داشتیم و ازپیش برنده نبودیم. 
امسال هم پستی من ساناز رجبی بود. این بازیکن باتجربه هرچیزی که لازم بود در 
طول فصل گفت و ایرادهای من را می گرفت. در آسیا بهترین گوش زن بود، اما نگاه از 
بالا به پایین نداشت و همیشه در کنار هم بودیم. در پست دفاعی نیز مژگان قهرمانی، 
معروف به دیوار بتنی آسیا بود که من خیلی تلاش کردم در کنارش با قدرت حضور 
داشته باشم و توانستم توانایی خودم را ثابت کنم. حالا به من و مژگان دیوارهای 

بتنی می گویند.
متأسفانه در مشهد جو عجیبی بین بازیکنان وجود دارد و یکسری مربی ها انحصاری 
عمل می کنند. مثلا می گویند من این بازیکنان را ساخته ام و نباید به تیم دیگری 
زیرنظر یک مربی دیگر بروند؛ اما امسال این تابو شکست. اگر تابه حال در هندبال 
مشهد ضربه خورده ایم، به خاطر این دیدگاه است. باید بگذارند همه خوب های 
مشهد در یک تیم باشند و اجازه دهند بازیکنان باهم دوست و هم تیمی باشند 

و به جای ۴ تیم، یک تیم خوب در مسابقات داشته باشیم. دراین صورت زودتر 
می توانستیم از مشهد قهرمان شویم. در این سال ها ما حمایت هیئت ها را زیاد 
نداشتیم. فصل قبل با تیم اشتادسازه در اوج مسابقات تنها یک جلسه چهارشنبه ها 
در سالن دانشگاه فردوسی تمرین داشتیم. هیچ حمایتی ازسوی استان نبود و 
خودمان دنبال سالن و تمرین بودیم و نمی توانستیم تمرکزی روی مسابقات داشته 
باشیم. در این شرایط هر کدام از بازیکنان باید خودشان هزینه شخصی می کردند و 

به باشگاه می رفتند تا آمادگی خود را حفظ کنند.
اتفاق بد امسال، کناره گیری دیگرتیم مشهدی از لیگ برتر در میانه های فصل 
بود.بعد از اعلام آمادگی ارشیاشید، عده ای از بازیکنان خوب ترجیح دادند در تیم 
نباشند، عده ای هم تصمیم گرفتند برای این تیم بازی کنند و تعدادی نیز دیر جذب 
تیم شدند؛ اما متأسفانه این حامی  مالی همه بازیکنان را از هندبال زده و دلسرد کرد 
و بچه ها را در مقابل هم قرار داد. یک مربی خوب می توانست مشهدی ها را همدل 

کند، اما این اتفاق امسال رقم نخورد.    
عده ای می گویند فدراسیون بین این ۲ تیم تبعیض قائل شد، درحالی که موضوع 
جالبی اتفاق افتاد و آن قدری که ارشیا به کناره گیری دیده شد، اشتادسازه را باوجود 
قهرمانی مطرح نکردند. ما از اول فصل پیش بینی می کردیم که ارشیا به مشکل 
می خورد.۹۰درصد بازیکنان آن تیم هم اسپانسر را می شناختند، ولی بازیکنان 
چاره ای هم نداشتند؛ زیرا می خواستند امسال تیمی  داشته باشند و دیده شوند. 
بازیکنان درنهایت فقط بازی می کردند و حتی بی خیال قرارداد شده بودند، اما 

اسپانسر کناره گیری کرد.
مبلغ قراردادها را نمی توانیم بگوییم، چون من رقم بقیه بچه ها را نمی دانم و کسی 
از مبلغ قرارداد بازیکنان دیگر خبر ندارد. اشتادسازه امسال سطح قراردادها را 
بالا آورد و سال بعد قراردادها را تحت تأثیر قرار داد و برای ما خیلی خوب بود؛ زیرا 

قراردادهای فصل آینده باید ۳۰ درصد بیشتر از فصل قبل باشد.
صعود به جام باشگاه های آسیا شیرین ترین بخش داستان است. تجربه بسیار 
جدیدی است. ما ۳ نفر از همان اول باوجود هدف قهرمانی، مدام به آسیا فکر 
می کردیم و در آخر به آن رسیدیم. برای هر بازیکنی بسیار ارزشمند است، از این 
هفته تمرینات شروع می شود و امیدواریم در آنجا هم درخشش داشته باشیم. البته 
معلوم نیست بازیکنان تیم تغییر کنند یا نه، حتی ۱۰۰ درصد مشخص نیست که 
من در جام آسیا باشم؛ بلکه باید در اردوها و تمرینات خودم را به کادر فنی ثابت کنم.

شافعیان خیلی تلاش کرد فرقی بین بومی ها و غیربومی ها نباشد. دلسوزانه ایرادها 
را می گرفت و انگیزه می داد و کمک او باعث شد خودمان را نشان دهیم و راه را برای 
پیشرفت هموارتر کرد. شاید اگر مربیان سال های گذشته هم کمک می کردند 

بچه ها زودتر از این دیده می شدند.
شاید من سال های زیادی برای بازی کردن پیش رو نداشته باشم، اما مطمئن 
هستم المیرا و محدثه می توانند به قله برسند. من پشتشان هستم و این باور را 
دارم که یک روزی آن ها را در بالاترین سطح می بینم. خودم نیز تا وقتی که بدنم 
اجازه بدهد، هندبال بازی می کنم و بعد از آن وارد مربیگری می شوم. از حسامی 
 بابت حضور پدرانه در کنار تیم تشکر می کنیم که اجازه ندادند احساس سختی 
کنیم. حرفه ای نگاه کرد و صفر تا صد را در بهترین حالت بست. امیدوارم با قهرمانی 
زحماتشان را جبران کرده باشیم. اصغر سهمی نیز از همان اول هدفشان قهرمانی 

بود و هر کمکی توانستند به تیم کردند.

 در آسیا شگفتی ساز می شویم

المیرا معاون زاده غزنوی بیست وسه ساله است و از یازده سالگی 
هندبال را از مدرسه استارت زده است. برخلاف بقیه بازیکنان، 
در تمام پست ها بازی می کند؛ از گوش چپ و بغل چپ تا 
سنتر بخش و بغل راست. ۶ سال است که به صورت حرفه ای 
و جدی تر این رشته را دنبال می کند. یک سال برای تیم 
ثامن الحجج، قهرمان چندین دوره، به میدان رفته و از سال 
پیش برای اشتادسازه بازی کرده است. شرایط او با بقیه بازیکنان کمی  متفاوت 
است. خانواده اش به شدت مخالف بوده اند و در سال های قبل به قول خودش با گریه 

و زاری و وساطت اقوام، هندبال بازی می کرده است. خانواده با گذشت چندین 
سال هنوز هم از فعالیت ورزشی المیرا حمایت نمی کنند. او می گوید راهش را 
انتخاب کرده است و هدف های بزرگی همچون رسیدن به تیم ملی و لژیونرشدن 

را در سر دارد.
امسال تجربه متفاوتی داشتیم. همه چیز برنامه ریزی شده بود. از نظر کیفی 
تمرینات سطح بالایی داشت. روزی ۲ جلسه تمرینی بود و از نظر فنی پیشرفت 
زیادی داشتم. در رسانه ها می گفتند اشتادسازه بیشترین ملی پوش را دارد، اگر 
می بردیم وظیفه ما بود و اگر می باختیم انگشت اتهام به سمت ما گرفته می شد 
که چرا با این همه ملی پوش، تیم اصلا شکست بخورد! به جز ما، تیم های کازرون 
و تأسیسات، تیم های دوم و سوم جدول، نیز ملی پوشان زیادی داشتند و یکی از 

آن ها ۶ ملی پوش داشت.
اما دلیل قهرمانی و موفقیت ما صرفا بازیکنان ستاره نبود، علت آن هماهنگی و 
یکدلی در تیم بود. ما ۶ ماه سخت تمرین کردیم، همه چیز از تمرین و غذا تا اخلاق 

در بالاترین سطح بود و به خاطر حرفه ای بودن باشگاه به این عنوان رسیدیم.
در اشتادسازه فرقی بین بومی ها و غیربومی های تیم نبود. رابطه بسیار خوبی 
شکل گرفته بود و همین موضوع باعث شد در زمین هم حاشیه نباشد و بازیکنان 
روی نیمکت و در زمین برای یکدیگر بازی کنند و یک هدف داشته باشند. هندبال 
رشته ای است که وجود ملی پوشان زیاد هم نمی تواند پیروزی در یک بازی را 
تضمین کند و همه چیز در زمین و حتی در چند ثانیه رقم می خورد. تعداد گل ها 
قابل پیش بینی نیست و تیمی که باهوش تر بازی کند، برنده می شود. هندبال بازی 
فکر است و ربطی به تعداد ملی پوش ندارد.  بیشتر در پخش بازی می کنم. در این 
پست مینا وطن پرست، بهترین سنتر ایران، هم پستی من بود که خیلی چیزها از او 
یاد گرفتم. امسال بازیکنان به هم کمک می کردند و رقابت خیلی سالمی داشتیم.

قبل از شروع فصل، به ما ۳ نفر هم اسپانسر ارشیا پیشنهاد بالایی داد. حتی به ما 
گفتند در اشتادسازه بازی به شما نمی رسد و سعی داشتند ما را منصرف کنند، 
اما من ۲سال قبل در دسته یک با ارشیا قرارداد داشتم و می دانستم که وعده های 
پوچ زیادی می دهد و حتی از مدیرعامل تیم شکایت رسمی کردم، ولی به جایی 
نرسیدو من دیگر به این شخص اعتماد نمی کنم، به همین دلیل این پیشنهاد را ما 
۳ نفر قبول نکردیم. ما را از نظر روانی در اردوهای اول تحت فشار قرار دادند. در آن 
زمان هنوز ما هم با بچه های اشتادسازه آشنا و دوست نشده بودیم و جو سنگینی 

بود؛ اما گفتیم هدف ما این است که خودمان را به سطح دیگربازیکنان برسانیم.
وقتی بازیکن در تیم احساس آرامش نداشته باشد و احساس کند مدیران با او 
صادق نیستند و دورش می زنند و فقط وعده وعید می دهند، از همه چیز دلسرد 
می شود. ارشیاشید با این کار و کناره گیری از لیگ، کلی استعداد را کشت و خیلی ها 
را دلسرد کرد. فدراسیون نباید اجازه بدهد این شخص دوباره وارد لیگ شود. زمان 
کناره گیری حتی مالک اشتادسازه درخواست داد تیم ارشیا را حمایت می کند تا 
امتیاز این تیم از بین نرود؛ اما هیئت طرقبه وشاندیز حاضر شد کناره گیری کند، 

ولی راضی به حمایت اشتادسازه نشد.
شاید ما بازیکنان مشهدی به این خاطر شکوفا نشدیم که یک مربی بالای سرمان 
نبود که هدفش بزرگ کردن و رشد بازیکن باشد. من امسال در امید جزیره کیش 
به عنوان یک غیربومی بازی کردم و بعد از آن از تأسیسات و کیش ایر به من پیشنهاد 
شد، به خاطر اینکه خارج از خانه بازی کرده بودم و دیده شدم. ولی امسال ترجیح 

دادم در خانه و در تیم اشتادسازه بمانم.
حضور در جام ملت های آسیا باید هیجان انگیز باشد. فکر می کنم اشتادسازه تیم 
را برای سکوی آسیایی آماده می کند و برنامه خوبی دارند تا نتیجه متفاوتی از 
سال های قبل رقم بخورد. مالک باشگاه بلندپرواز و ریسک پذیر و هدفمند است 
و مطمئنم می توانیم شگفتی بزرگی را بسازیم. تابه حال خراسان سهمیه آسیا 

گرفته، اما اعزام نشده است.
من هنوز در هندبال هدف های زیادی دارم، اول اینکه ملی پوش شوم و بعد هم 
لژیونرشدن، هدف من است. امسال خیلی دلم روشن است که به تیم ملی دعوت 
می شویم. در بخش بانوان نیز فعلا فقط چند بازیکن تجربه بازی در لیگ عراق را 
دارند، اما من بازی در رومانی یا بوندس لیگا را دوست دارم. اگر بانوان لژیونر زیاد 

شود، سطح لیگ برتر هم بالاتر می رود.
امسال یک فصل حرفه ای را پشت سر گذاشتیم و در کنار بار فنی بالا، از نظر 
روحی روانی همه چیز خوب بود؛ از خاطرات بامزه شغل خیاطی پسرعموی 
اصغر سهمی و سفر شیراز تا حمایت های باشگاه، حسامی، سهمی  و شافعیان که 

به واسطه آن به معنای واقعی کلمه، امسال شکوفا شدیم.

 همدلی، ما را قهرمان کرد

محدثه جلالی فر بیست ودوساله  است؛ گلر تیم اشتادسازه که 
او هم از پنجم دبستان هندبال را از آموزشگاه ها شروع کرده و در 
همه این سال ها با ملیحه و المیرا هم تیمی بوده است. ۲سال در 
اشتادسازه و یک سال در ثامن الحجج لیگ برتر را تجربه کرده و 
پیش ازآن در دسته یک بوده است. ژیمناستیک را تا دبیرستان 

ادامه داده و حالا فقط تمرکزش بر روی هندبال است.
امسال تیم حرفه ای بود. بالاترین مقام باشگاه تا رده های پایین تر، همگی حرفه ای 
رفتار می کردند و همین موضوع باعث قهرمانی این تیم شد. البته سهمیه امسال 
را از تلاش بچه های سال قبل داریم. سال قبل بچه ها با سختی زیاد توانستند آن را 
حفظ کنند. امسال هم کار کنار شافعیان به هرکدام از ما انگیزه مضاعف داد تا رشد 
کنیم. در این مدت بچه های ملی پوش الگو بودند؛ هم  از نظر اخلاقی و هم فنی و این 

پیشرفت برای من بسیار ارزشمند است.
اینکه تیم پرمهره بود و بازیکنان ملی پوش زیادی داشت را قبول می کنیم، اما 
اینکه تا آخر فصل این تیم یکدست و یکدل باقی بماند، کار سختی است. هر کدام 
از بازیکنان یک برند هستند، اما به تنهایی نمی توانستند در این پیروزی سهیم 
باشند، بلکه عملکرد ما در قالب یک تیم، ما را به قهرمان تبدیل کرد؛ مثل خیلی از 
تیم ها که مهره های زیادی دارند، اما این نتیجه را نتوانستند کسب کنند. در همه 

رشته های ورزشی مثال این تیم ها را هم دیده ایم.
امسال دروازه بان های اول و دوم تیم ملی در اشتادسازه بودند. هانیه لک و فاطمه 
خلیلی امسال کمک زیادی به من کردند که باعث شد پیشرفت کنم. تمرینات 
بسیار خوبی داشتیم، نکات مهمی گوشزد شد، نقاط ضعف و اشتباهات را به بچه ها 
یادآوری کردند و این ۶ ماه برای من از نظر فنی بسیار خوب بود. ما ۳ بازیکن 
مشهدی نیز در این مدت خیلی به هم کمک کردیم تا رشد کنیم و باید از المیرا و 
ملیحه تشکر کنم که در روزهای سخت، کنار من بودند. مربی و کادر باشگاه بسیار 
تأثیرگذار هستند. تجربه مدتی حضور در تیم ثامن سبزوار را دارم. در آن سال برای 

مربی فقط گرفتن کاپ مهم بود و به رشد بازیکنان توجهی نمی شد.
درباره ارشیاشید وقتی بازیکن اسپانسر را می شناسد، نباید به آن اعتماد کند. مربی 
هم نباید بیاید؛ چون همگی می دانند در پایان نتیجه ای ندارد. یا دست کم اسپانسر 
همان ابتدای فصل مشخص کند که نباید کسی توقع پول از چنین تیمی داشته 
باشد و بازیکنان امسال با اسپانسری روبه رو شدند که با آن ها صادقانه رفتار نکرد و 

همین موضوع باعث ناکامی آن ها شد.
تابه حال تیم های ایرانی نتایج خوبی در جام باشگاه های آسیا نداشته اند. امیدواریم 
اشتادسازه نتیجه درخورتوجهی را به دست بیاورد. از همان اول فصل اشتادسازه 
با نام آسیا به میدان آمد و همه این نگاه را به این تیم داشتند. هرچند آسیا فراتر از 
لیگ ایران است، اما بازی در آن سطح برای هر بازیکنی ارزشمند است و باید سطح 

خودمان را بالاتر ببریم.
چند بار به تیم ملی دعوت شدیم، اما چون از مشهد بودیم، از تیم خط خوردیم؛ زیرا 
در استانی بودیم که دید حرفه ای نداشته و این همت نبوده که بازیکن به تیم ملی 
برود و استان از آن حمایت کند. درواقع در این چند دوره که به اردو رفتیم، بازیکنان 
مشهدی از قبل خط خورده بودند. هر بازیکنی ملی پوش شدن را دوست دارد و من 
نیز امیدوارم امسال این اتفاق برای ما رقم بخورد. لژیونرشدن هم چیزی است که 

هر ورزشکاری به آن فکر می کند.
حسامی  سنگ تمام گذاشت، سهمی  مدیر لایقی بود و در کادر فنی تیم، شافعیان 
سرآمد کشور هستند و کارکردن کنار همه آن ها و چهره هایی همچون صادق زاده 

برای ما پیروزی خوبی بود.

بازی های
حساس در برابر 
سکوهای خالی 
هفته بيست و يكم ليگ برتر 
فوتبال  به خاطر «كرونا» 
بدون تماشاگر برگزار مى شود

سه تفنگدار
با مشهدی های  تیم هندبال اشتادسازه که با این تیم قهرمان  

ایران شدند و به جام باشگاه های آسیا صعود کردند
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۵شنبه

کمتر از ۳۳ ماه تا آغاز مهم ترین رویداد فوتبالی جهان زمان باقی 
مانده است و قطری ها از هر لحاظ خود را به بالاترین سطح آمادگی 
می رسانند. در همسایگی کشور ایران، قطری ها یکپارچه مشغول 
پیشرفت در زمینه های مختلف هستند تا آماده میزبانی از مهم ترین 
رویداد دنیای فوتبال باشند. درحالی که تیم های ملی در همه قاره ها از 
یک ماه دیگر رقابت های مقدماتی خود را از سر می گیرند، کشور قطر 
امروز اتفاقی ویژه را سپری کرد. روزشمار آغاز بیست ودومین دوره از 
جام های جهانی فوتبال، دیروز به عدد ۱۰۰۰ رسید و قطری ها به 
جهان یادآور شدند که کمتر از ۳۳ ماه به شروع جام جهانی۲۰۲۲ 
باقی مانده است. با وجود همه انتقادهایی که از سراسر دنیا به برگزاری 
جام جهانی در قطر وجود داشت، همسایه جنوبی ایران مراحل 
پیشرفت همه جانبه را طی می کند و خود را هر روز برای میزبانی از این 

تورنمنت مهیاتر نشان می دهد. 

  یک فوتبال باثبات، یک تیم درخشان
 از دهه ها قبل کشورهای عربی هزینه فراوانی برای رونق فوتبال 
انجام داده اند. ستارگان بزرگی برای گذراندن آخرین سال های 
دوران حرفه ای خود کشورهای حاشیه خلیج فارس را انتخاب 
کرده و در کنار فوتبال سطح پایین و کم فشار، به تفریح و استراحت 
می پرداختند؛ اما چندسالی است که فوتبال قطر رویه ای متفاوت 
نسبت به دیگرکشورهای عربی در پیش گرفته است. قطری ها 
بازیکنان و مربیان بهتری نسبت به گذشته به خدمت گرفته اند و 
انتخاب های هدفمندی انجام می دهند. یکی از بهترین نمونه ها که 
شاید مهم ترین اتفاق کل فوتبال قطر محسوب شود، حضور فلیکس 
سانچز بود. سرمربی جوانی که از لاماسیا به قطر آمد و پس از کار با 
تمام تیم های پایه این کشور، موفق شد با نسلی که خودش ساخته 

بود، اولین قهرمانی تاریخ قطر در جام ملت های آسیا را کسب کند. 

  قهرمان های جهان، سفیر قطر ٢٠٢٢
 جدا از کمیته عالی که با بیش از ۶۰۰ عضو از ۵۴ کشور مختلف در 
حال کار است، جام جهانی۲۰۲۲ قطر ۱۵ سفیر بین المللی دارد. کافو 
و ژاوی هرناندز، قهرمان های سال۲۰۰۲ و ۲۰۱۰ جام جهانی، در کنار 
ستارگانی مثل ساموئل اتوئو، یونس محمود، خلفان ابراهیم، محمد 

ابوتریکه، علی الحبسی و... سفرای جام جهانی به شمار می روند. 

  ٨ استادیوم تماشایی در قلب صحرا
 قطر برای ساختن یک خاطره شیرین در تاریخچه فوتبال 
جهان، زحمت زیادی به خود داده است. آن ها ساخت چند 
استادیوم و نوسازی برخی دیگر را در دستورکار قرار داده اند 
و درنهایت با ۸ ورزشگاه فوق العاده، میزبان بهترین تیم های 
ز: خلیفه  ند ا جهان خواهند بود. این ورزشگاه ها عبارت ا
اینترنشنال - الجنوب - اجوکیشن سیتی - البیت - الریان - 
الثمامه - راس ابو عبود - لوسیل  از میان این ورزشگاه ها، خلیفه 
اینترنشنال و الجنوب افتتاح شده اند. ۳ ورزشگاه اجوکیشن 
سیتی، الریان و البیت در سال۲۰۲۰ به بهره برداری می رسند 
و استادیوم های الثمامه، راس ابو عبود و لوسیل در سال۲۰۲۱ 

افتتاح خواهند شد. 

  جمع وجور ترین جام جهانی تاریخ
 قطر می تواند به میزبانی دوست داشتنی برای تیم ها و البته مسافران 
ویژه جام جهانی تبدیل شود. همه امکانات درجه یک و به روزی که قطر 
برای مهمانان جهانی خود در نظر گرفته، در محدوده ای کوچک و 
نزدیک به هم قرار گرفته اند. طولانی ترین مسافت بین استادیوم های 
میزبان جام جهانی، ۵۵ کیلومتر است؛ فاصله ای که ۲ ورزشگاه البیت 
و الجنوب با هم دارند. این درحالی است که ورزشگاه های الریان و 

اجوکیشن سیتی فقط ۵ کیلومتر از هم فاصله دارند. 

  آسوده در سرزمین پول دارها
 قطری ها که خود مردمانی آسوده و ثروتمند هستند، برای رفاه 
مسافران سراسر دنیا هم تمهیدات ویژه ای اندیشیده اند. متروی 

دوحه به طول ۷۶کیلومتر و با ۳۷ ایستگاه احتمالا بهترین راه 
برای جابه جایی آسان هواداران بین استادیوم ها خواهد بود. سفر 
یک طرفه با متروی دوحه ۵۵ سنت هزینه دارد. کشور قطر برآورد 
حضور ۱٫۵میلیون تماشاگر از اقصی نقاط دنیا را انجام داده (یعنی 
بیشتر از نصف جمعیت قطر) و ۷۰هزار اتاق در هتل های مختلف 

برای استفاده این تعداد آماده کرده است. 

  خیال راحت ستاره ها در خاورمیانه
 قطر ۲۱ کمپ تمرینی را در برنامه خود برای تیم های حاضر در 
جام جهانی گنجانده است. برخی از آن ها به بهره برداری رسیده اند 
و مابقی در حال ساخت هستند. هر کمپ از ۲ زمین چمن و یک 
ساختمان تشکیل می شود. کشور قطر برای ساخت استادیوم ها و 

کمپ های جام جهانی ۶٫۵میلیارد دلار هزینه خواهد کرد. 

  یک پایان تاریخی برای شکارچیان مروارید
 طبق برنامه مسابقات جام جهانی ۲۰۲۲ از روز ۲۱نوامبر آغاز 
می شود و دیدار فینال روز ۱۸دسامبر برگزار خواهد شد؛ یعنی در 
زمانی تاریخی تحت عنوان «روز ملی قطر». این بهترین چینشی بود 
که می شد یک کشور برای مهم ترین رویداد تاریخ خود در نظر بگیرد. 

  ایران و ٢٠٢٢؛ خیلی دور، خیلی نزدیک
 در طول تاریخ هیچ گاه جام جهانی در کشوری نزدیک تر از قطر نسبت 
به ایران برگزار نشده است؛ اما بااین حال، تیم ملی ایران درشرایطی 
است که نشانی از آسودگی بابت حضور در این جام جهانی 
خاورمیانه ای ندارد. تیمی که مقدماتی جام جهانی را با مارک 
ویلموتس آغاز کرده، با شرایط سختی که پس از ۲ شکست متوالی 
در آن قرار گرفته، کار را با دراگان اسکوچیچ ادامه خواهد داد و این 
سرمربی کروات با تمام حاشیه های انتخابش به عنوان سرمربی تیم 
ملی باید ابتدا این تیم را از مهلکه گام نخست مقدماتی خارج کند 
و سپس در آوردگاه بزرگان آسیا برای کسب بلیت قطر رقابت های 
مرحله نهایی را انجام دهد. حضور در سومین جام جهانی متوالی 
همان قدر شیرین خواهد بود که از دست دادن آن و تماشای بی انگیزه 
آخرین جام جهانی سی ودو تیمی در کشور همسایه کام ایران را تلخ 

می کند. 

فتح ا...زاده من را دور زد! 
موسوى: من بانك نيستم كه فقط چك پاس كنم 

اختلافات در بین مدیران و کادر فنی و 
سرپرستی تیم فوتبال استقلال به اوج 
خود رسیده است و از سه شنبه شب اعضای 
هیئت مدیره واکنش های جالبی نسبت به 
یکدیگر دارند. بعد از انتشار پست اینستاگرامی 
جنجالی عبدالرضا موسوی، عضو هیئت مدیره 
استقلال، که در آن مدعی شده بود توسط 
فتح ا...زاده دور خورده، مدیرعامل سابق 
آبی پوشان به این موضوع واکنش نشان داد. 
در همین بین موسوی مدعی شد به خاطر 
رفتارهای سعید رمضانی، پرویز مظلومی را 
جایگزین داماد ناصر حجازی در این تیم خواهد 
کرد؛ اتفاقی که به مذاق فرهاد مجیدی خوش 
نیامد و سرمربی آبی ها با انتشار یک استوری 
اعلام کرد که مخالف حضور پرویز مظلومی 
به عنوان سرپرست تیم فوتبال استقلال 
است. همه این اتفاقات درحالی رخ داد که 
مرد حاشیه ساز این داستان ها، عبدالرضا 
موسوی بود که در ادامه صحبت های او را با هم 

می خوانیم. 
چه اتفاقی افتاد که همه به فتح ا...زاده 
رأی دادند، اما شما با آن مخالفت کردید؟ 
من مخالفتی نکردم، چون روحم از برگزاری 
جلسه هیئت مدیره خبر نداشت. در مورد 
جلسه شب گذشته (سه شنبه شب) باید از 
دوستانی که در آن نشست حضور داشتند، 

سؤال کنید. 
شفاف بگویید که چرا وقتی شما و 
کردید  اعلام  هیئت مدیره  اعضای 
پرویز مظلومی سرپرست تیم استقلال 
شده، این موضوع توسط باشگاه اعلام 
نشد. قبول دارید وقتی مدیران باشگاه 
تصمیمی می گیرند و اجرایی نمی شود، 

یک جای کار ایراد دارد؟ 
این موضوع را باید از کسی که کار اجرایی 
می کند، بپرسید. چرا این سؤال را از آقای 
خلیل زاده نمی پرسید؟ سعید رمضانی با 
اعتبار خانواده مرحوم حجازی آمد و وقتی 
مجیدی چنین پیشنهاد ی داد، خلیل زاده آن 
را پذیرفت. از همه هواداران استقلال سؤال 
می کنم آیا درست است که سرپرست تیم در 
فرودگاه مجموعه را رها کند و برود؟ اگر منِ 
موسوی ۱۰ سال در استقلال کار کنم، پسر 
من هم باید در این تیم حق داشته باشد؟ اگر 
این گونه است، تمام بزرگان استقلال باید 

سهم خواهی کنند. 
درباره اتفاقات سه شنبه شب هم یک 

توضیح مختصر می دهید که چه شد؟ 

من فتح ا...زاده را دعوت کردم و او گفت می آیم. 
بعد از نیم ساعت از قرارمان گفت جلسه ام طول 
کشیده و همین الان حرکت می کنم و می آیم. 
سپس تلفنش را جواب نداد. وقتی متوجه 
شدم جریان ها چیست، یک پست منتشر 
کردم، تازه من در آن پست اسمی از فتح ا...زاده 
نیاوردم. بعد از چند دقیقه هم یکی از دوستان 
برای من مطلبی فرستاد که علی فتح ا...زاده 
مدیرعامل استقلال شده است. دلخوری من از 
همین جا شروع شد. این مشکلات بالاخره باید 
یک جا حل شود. این گونه استقلال نمی تواند 
جام بیاورد و هر روز باید دچار روزمرگی باشد. 
ما هر کاری کردیم، بی سروصدا بوده است، 
ولی نمی شود هر روز از یک نفر قرض گرفت 
و کارها را پیش برد. من مجبور هستم مردم را 
در جریان بگذارم و وقتی هم نمی توانم کاری 
بکنم، باید بگویم. من بانک نیستم که فقط 
چک پاس کنم. تاجایی که توانستم، پول دادم 
و تازه سررسید بدهی های جدید هم آمده که 

باید پرداخت شود. 
یعنی شما اصلا خبر نداشتید؟ 

خیر، بعد از چند ساعت از آقای منزوی شنیدم 
که خلیل زاده به آن ها گفته به میدان فاطمی 
بروند. کجای فاطمی را نمی دانم؛ اما قرار من با 
آقای فتح ا...زاده و منزوی این بود که بنشینیم و 
صحبت کنیم. صادقانه هم می گویم از عملکرد 
خلیل زاده ناراضی بودم و هرگز منکر این 
موضوع نمی شوم. این را هم تأکید می کنم که 
او در این مدت خیلی زحمت کشیده است و 
پول هم آورده و با وجود اینکه همسرش بیمار 
است، تلاش زیادی انجام داد؛ اما برخی از 

مشکلات استقلال به او برمی گردد. 
چرا چنین نظری دارید؟ 

چون او نمی تواند برای استقلال وقت 
بگذارد. نمی شود یک نفر برود نیم ساعت در 
باشگاه بنشیند و فقط نامه امضا کند. به وزیر 
ورزش هم این را گفتم. قرار ما در کل این 
بود که قبل از شهرآورد، مدیرعامل مشخص 
شود؛ اما بعد از شهرآورد گفتند مجمع 
به زودی تشکیل می شود. خود آقای فتح ا...
زاده هم می داند چه زمانی به او کمک کردم. 
در یکی از شهرآوردهای چند سال پیش، 
پول ساموئل را از چه کسی گرفت و به او 
داد؟ فقط همین موضوع را از او سؤال کنید. 
من می خواستم او مدیرعامل استقلال 
شود و مردانه هم به او دست دادم.  اما 
نمی دانم چه اتفاقی افتاد که از همان لحظه 

دور خوردم! 

زمره  در  ایرانی  جوان  یکن  باز
باارزش ترین بازیکنان زیر ۲۱ سال فوتبال 
ایران قرار گرفت. به گزارش سایت 
givemesport ، یونس دلفی با 
به عنوان  پوند  ۷۲۰هزار  ارزش 
باارزش ترین بازیکن زیر ۲۱ سال 
در  شد.  معرفی  ایران  فوتبال 
این فهرست کیلیان امباپه با ۱۸۰ 
میلیون پوند ارزشمندترین بازیکن 
گرفته  نام  جهان  فوتبال  جوان 
است. افرادی چون وینیسیوس از 
رئال مادرید و سانچو، بازیکن انگلیسی 
دورتموند، نیز در این فهرست حضور دارند. 

یونس دلفی

میدوراگ رادولوویچ، سرمربی تیم 
فوتبال ذوب آهن، در نشست خبری 
پیش از دیدار برابر سپاهان گفت: 
هفته گذشته برابر استقلال بازی 
یکنان ما در  سختی داشتیم. باز
آن دیدار بسیار خوب عمل کردند 
و باوجود اینکه مستحق شکست 
نبودیم، بازی را واگذار کردیم؛ اما 
باید آن را فراموش کنیم. تیم ما 
ریکاوری خوبی داشته و برای این 
بازی آماده است. من برای سپاهان 
احترام زیادی قائلم، اما برای پیروزی به 

میدان خواهیم رفت.

رادولوویچ

با  ایران  بسکتبال  ملی  تیم   ستاره 
درخشش در پنجره نخست انتخابی 
کاپ آسیا، در جمع برترین ها قرار 
گرفت. پس از پایان پنجره اول 
۲۰۲۱ نفرات  انتخابی کاپ آسیا
ین  بیشتر بخش های  در  برتر 
تأثیرگذاری، امتیاز، دفاع و پاس 
شدند.  مشخص  منجربه گل 
حامد حدادی، سنتر باتجربه و 
دومترودو سانتی متری تیم ملی 
کشورمان در بخش تأثیرگذارترین 
بازیکن با نمره ۲۸.۵ و پاس منجربه گل 

با نمره ۷.۰ در میان برترین ها قرار دارد.

حامد حدادی

احتمالا اتوبوس ما هم براى 
بازى امروز پنچر مى شود!

پيروانى: از تابش ممنونم كه جان كسى را قسم نخورد

افشین پیروانی، سرپرست تیم پرسپولیس، 
درباره آخرین وضعیت پرونده بازی این 
تیم و سپاهان گفت: در شروع صحبت هایم 
از یگان ویژه و نیروی انتظامی، ویژه تشکر 
می کنم که تمامی تمهیدات را نه فقط در 
اصفهان، بلکه در تمامی شهرها از بدو ورود 
ما تازمانی که می خواهیم خارج شویم، در 
نظر می گیرند. این را گفتم چون دوستان 
می گفتند ما حاشیه امنیت نداشتیم؛ ولی 
ما حاشیه امنیت فوق العاده ای داشتیم 
که بابت آن تشکر می کنم. وی افزود: 
دوستان می گویند در هتل شرایط ما 
غیرامنیتی بوده، در استادیوم که شرایط 
امنیتی بود، چرا بالا نیامدید؟ نیامدید 
بازی کنید، چرا نیامدید گرم کنید؟ چرا 
لیست ندادید؟ می گویند کسی نیامده 
لیست را از ما بگیرد. تیم ما همین ۱۰ 
روز پیش در بازی های آسیایی بوده، ناظر 
بازی هیچ وقت نمی آید در رختکن از کسی 
لیست بگیرد. ناظر بازی رئیس میدان 
ورزشی است و مدیر تیم یا مدیر رسانه ای 
لیست را به او تحویل می دهد و هیچ وقت 
خود ناظر دنبال لیست نمی رود. پیروانی 
در ادامه افزود: از مدیرعامل باشگاه حریف 
تشکر می کنیم که صداقت را رعایت کرد، 
نه جان کسی را قسم خورد و خیلی راحت 
همه چیز را گفت. فرمودند ما تا ۳:۳۰ در 
استانداری بودیم که بازی لغو شود. با این 
حرف مشخص شد که دوستان هدفشان 
بازی کردن نبوده است. پس وقتی در 
هتل مانده اند، تقصیرها را گردن کسی 

نیندازند. وی دربــاره اینکه چه زمانی 
رأی صادر می شود، گفت: نمی دانم صادر 
می شود یا نه، ولی امیدوارم یک بدعت 
بد نشود؛ چون اگر قرار است این گونه 
باشد، ما هم برای بازی با شهرخودرو که 
ساعت ۶:۳۰ هست، ۸ شب به استادیوم 
می رویم و می گوییم اتوبوسمان ممکن 
است پنچر شود یا اتفاق خاصی بیفتد. من 

فکر می کنم یک جا باید جلوی 
این اتفاق غلط گرفته

شود. 

 فتح ا...زاده امروز 
مديرعامل استقلال مى شود
خليل زاده: وقتى هيئت مديره تصميمى بگيرد، عملى مى شود

اسماعیل خلیل زاده دربــاره روند انتخاب 
مدیرعامل باشگاه استقلال و مسائلی که 
طی روزهای اخیر رخ داده است، گفت: در 
این مدت سعی کردیم مدیرعاملی را انتخاب 
کنیم که شبانه روز وقت بگذارد و ما هم کمک 
می کنیم که مشکلی ایجاد نشود. قرار بود 
هنگام برگزاری مجمع، مدیرعامل انتخاب 
شود؛ ولی این اتفاق نیفتاد. وی افزود: ما روز 
سه شنبه با سلطانی فر صحبت 
کردیم و بعد از پایان این 
ر  و د نشست، 
ــم  هـ

جمع شدیم که فقط آقای موسوی در آن 
جلسه حضور نداشت. من اصرار کردم که از 
سرپرستی باشگاه کنار بروم و دوستان هم این 
موضوع را پذیرفتند که من دیگر سرپرست 
نباشم و در قالب رئیس هیئت مدیره به کارم 
ادامه بدهم. خلیل زاده در پاسخ به این سؤال 
که آیا دودستگی در باشگاه وجود دارد یا 
خیر، گفت: اگر به مصاحبه های من دقت 
کرده باشید، من در تمامی صحبت هایم 
گفته ام فردی باید مدیرعامل استقلال شود که 
شبانه روز در اختیار استقلال باشد. خلیل زاده 
درباره اینکه ظاهرا فتح ا...زاده به دلیل مخالفت 
موسوی، مدیرعاملی استقلال را قبول نکرده 
است نیز گفت: وقتی هیئت مدیره تصمیمی 
بگیرد، عملی می شود. من از فتح ا...زاده 
خواستم که مدیرعاملی را بپذیرد و صبح امروز 
(دیروز) نیز صورت جلسه را به امضا رساندیم و 
همان را به دست وزیر هم رساندیم. فتح ا... زاده 
سه شنبه شب با من صحبت کرده و قبول کرد 
که مدیرعاملی استقلال را بپذیرد و فکر کنم 
تا فردا (امروز) نهایتا حکم مدیرعاملی وی 
صادر خواهد شد. وی در پاسخ به این سؤال 
که آیا استقلال به سیرجان می رود یا خیر، 
چون این تیم زمین تمرین هم ندارد، گفت: 
ما زمین تمرین داریم، ۲ روز پیش با پیمانکار 
جلسه گذاشتم و با او حرف زدم؛ اما من مخالف 
رفتن تیم به سیرجان هستم، چون یکی دو نفر 
از تیم ما سرما خورده اند و وقتی به آنجا بروند، 
با استقبال هواداران مواجه می شوند و طبیعی 
است که سلامت همه اعضای کشور برای من 

مهم باشد. 
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حسن یزدانی، کشتی گیر قهرمان جهان 
و المپیک ایران که پیش ازاین به دلیل 

مصدومیت از ناحیه زانو، پای خود 
را به تیغ جراحان سپرده بود 
از بازگشت به تشک کشتی و 
ینی خود خبر داد.  شرایط تمر
این ملی پوش کشتی کشورمان 
صفحه  در  مطلبی  انتشار  با 
اینستاگرام خود نوشت: خدا 

را شکر می کنم که بعد از ۶۵ روز 
پس از جراحی زانو دوباره به تشک 

یناتم را  کشتی برگشتم تا بتوانم تمر
پیگیری کنم.

حسن یزدانی

جواد نکونام در نشست خبری پیش از 
دیدار مقابل شاهین شهرداری بوشهر 

گفت: شاهین بوشهر در نیم فصل دوم 
تنها در بازی با شهرخودرو مساوی 
کرد که آن بازی هم ده نفره بودند. 
۳ بازی کردند و ۳ برد داشتند. 
پیکان، ماشین سازی و نساجی 
را بردند. تیمی که ۱۰ امتیاز گرفته 
تیمی قابل احترام و خوبی است 

و بی دلیل نیست که شاهینی ها 
بهترین تیم نیم فصل دوم در شروع 
هستند. باید خیلی باهوش بازی کنیم.

جواد نکونام

حاضر  وزنه برداران  نهایی  فهرست 
در مسابقات غرب آسیا اعلام شد و 

باوجود اینکه ایران نام ۳ وزنه بردار 
مرد و ۴ وزنه بردار دختر را برای این 
مسابقات رد کرده است، اما تنها 
سهراب مرادی روی تخته می رود. 
بر این اساس سهراب مرادی که به 
دنبال تکمیل مسابقات گزینشی 
در دسته  است،  المپیک خود 

تخته می رود.  روی  ۹۶کیلوگرم 
رکورد ورودی او ۳۶۰کیلوگرم اعلام 

شده است که بیشترین رکورد ورودی 
را دارد.

سهراب مرادی

هفته بیست ویکم لیگ برتر فوتبال کشور از امروز با 
انجام ۵ مسابقه آغاز می شود. در بازی های حساس 
امروز از جمع مدعیان فقط تراکتور بازی ندارد و ممکن 
است استقلال موقتا جانشین قرمزپوشان تبریزی 
شود. در تهران و در ورزشگاه خالی آزادی، سرخ پوشان 
تهرانی میزبان شهرخودرو مشهد خواهند بود و 
استقلال در سیرجان باید به میهمانی گل گهر برود. 
شهرآورد جذاب اصفهان هم امروز برگزار خواهد شد 
و ۲ تیم پرطرف دار نصف جهان مقابل هم صف آرایی 

خواهند کرد.

 بهترین فرصت آبی ها برای رسیدن به رده دوم
تقابل قوی ترین خط حمله لیگ با ضعیف ترین آن 
در کویر! استقلال با ۳۹ گل زده خطرناک ترین خط 
حمله لیگ را دارد، اما تیم گل گهر فقط ۱۱ گل زده 
است. بااین حال اکنون گادوین منشا، بازیکن سابق 
استقلال و پرسپولیس، در گل گهر مقابل استقلال 
قرار می گیرد. استقلال البته در خط دفاع متزلزل 
نشان داده است و باید دید که این مرتبه فرهاد مجیدی 
چه ترکیبی را برای خط دفاع تیمش در نظر می گیرد. 
مدافع خارجی و جدید استقلال در بازی با ذوب آهن 
غایب بود. استقلال در صورت پیروزی در این مسابقه 
شانس صعود به رده دوم جدول و رسیدن به یک قدمی 
پرسپولیس را در جدول لیگ دارد. گل گهر نیز برای 
فرار از سقوط می جنگد. بازی رفت را استقلال ۲بر۱ 
برد. آن زمان وینگو بگوویچ هدایت گل گهر را برعهده 
داشت و در استقلال هم استراماچونی مربی بود. 
اکنون ۲ تیم با ۲ مربی جدید مقابل یکدیگر 

قرار می گیرند.

  طلسم زوج خطرناک

سیرجانی ها برابر استقلال
زوج خط حمله گل گهر امروز به دنبال زدن 
اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و 
یونس شاکری، زوج خط حمله گل گهر، که در ۴ بازی 
اخیر ۵ گل به ثمر رسانده اند، تابه حال مقابل استقلال 
گل زنی نکرده اند. این می تواند نکته جالبی در بازی 

گل گهر برابر استقلال باشد، چراکه منشا و شاکری 
سعی خواهند کرد طلسم دروازه استقلال را بشکنند. 
این ۲ بازیکن در بازی امروز فرصت دارند تا بتوانند 
گل زنی برابر استقلال را نیز به کارنامه خودشان اضافه 
کنند. در گل گهر اما بازیکنانی هستند که سابقه 
گل زنی برابر استقلال را دارند. مهرداد بایرامی ۲گل، 
بهنام برزای و احمد زنده روح هرکدام سابقه یک بار 

گل زنی برابر استقلال را دارند.

 استقلال و گل گهر با ٢ غایب به مصاف هم می روند
استقلال در هفته های گذشته از هیچ چیز به اندازه 
بازیکنان مصدوم پرتعداد اذیت نشده است؛ موضوعی 
که در بازی با الاهلی به اوج رسید و آبی ها ٩ بازیکن خود 
را به دلیل آسیب دیدگی در اختیار نداشتند. بااین حال 
رفته رفته با رسیدن مصدومان استقلال این تیم برای 
بازی با گل گهر شرایط بهتری را تجربه می کند و تنها 
٢ بازیکن خود را در اختیار نخواهد داشت. سیاوش 
یزدانی و شیخ دیاباته، تنهامصدومان اردوی استقلال 
هستند که شرایط حضور در بازی های استقلال را 
ندارند و سایر نفرات مشکلی برای حضور در این بازی 
نخواهند داشت. همچنین عارف غلامی و مرتضی 
تبریزی که به دلایل نامعلومی از فهرست استقلال برای 
بازی با ذوب آهن خارج شدند، در صورت صلاحدید 
فرهاد مجیدی می توانند در بازی با گل گهر آبی ها را 
همراهی کنند. گل گهر هم برای دیدار با استقلال ۲ یار 
اصلی اش را به دلیل مصدومیت و محرومیت در اختیار 
ندارد. میلاد فراهانی با دریافت کارت زرد در دیدار برابر 
نفت آبادان این بازی را به دلیل محرومیت از دست 
داد. مهرداد بشاگردی یک دروازه بان باتجربه است 
که فصل گذشته دروازه بان اول گل گهر بود و همراه 
این تیم به لیگ برتر آمد. مهرداد عبدی، هافبک چپ 
گل گهر، دومین غایب این تیم است. او در بازی با نفت 
دچار شکستگی گونه شد و این بازی را از دست داد. 
جلالی برای جانشینی عبدی البته دستش پر است و 
حتی ممکن است برابر استقلال دست به تغییر روش 
بزند. او در بازی با صنعت نفت مهرداد بایرامی را به جای 

عبدی به زمین فرستاد.

 مجیدی: مگر ما ضدویروس هستیم؟
فرهاد مجیدی، سرمربی تیم فوتبال استقلال، 
یط و وضعیت تیمش  ز شرا ین روزها حسابی ا ا
ناراضی است. مجیدی در مدت کوتاهی که سرمربی 
استقلال شده، نتایج خوبی با این تیم کسب کرده 
است؛ اما مشکلات عدیده او را حسابی به کار در این 
تیم دلسرد کرده است. از نداشتن یک زمین تمرین 
در روزهای بارانی تهران تا مشکلاتی که در پروازهای 
این تیم وجود دارد، مشکلات مالی و البته عدم حمایت 
باشگاه از تصمیم های او همه و همه مسائلی است که 
فرهاد مجیدی را حسابی از آینده دلسرد کرده است. 
مجیدی که قرار است تیمش امروز برابر گل گهر قرار 
بگیرد، درباره تیمش و نگرانی هایی که برای برگزاری 
این بازی وجود دارد، گفت: باید از تصمیم گیرنده ها 
پرسید که آیا حتما باید یکی از ما جان خودمان را از 
دست بدهیم تا مسئولان به فکر سلامتی بازیکنان 
و مربیان باشند؟ ما جانمان را از سر راه آورده ایم؟ ما 
ضدویروس هستیم؟! مگر بازی های لیگ ایتالیا 
لغو نشده است؟ آن ها کمتر از ما به فکر بهداشت و 
سلامتی شان هستند؟ سرمربی آبی پوشان پایتخت 
در ادامه افزود: فرودگاه ها، اتوبوس ها و هتل ها همگی 
پاک و ضدویروس هستند که ما باید به خاطر چند 
بازی سفر کنیم و جانمان را به خطر بیندازیم؟ چرا 
موضوع به این سادگی را درک نمی کنند؟ ارزش جان 
انسان ها از فوتبال و لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا 
خیلی خیلی بیشتر است. به عنوان یک عضو از جامعه 
فوتبال می خواهم که به سلامتی بازیکنان و مربیان و 
داوران و سایر مسئولان اهمیت بدهند. با این حجم از 
نگرانی خانواده های بازیکنان، نمی توان سفر کرد. با 
اضطراب و استرس و ترس به خاطر این ویروس حتی 
خطر مصدومیت بازیکنان بیشتر می شود. این ها 
بدیهیات پیش پا افتاده ای است که واقعا مشخص 
نیست چطور درنظر گرفته نمی شود. مجیدی 
همچنین درباره بازی معوقه سپاهان و پرسپولیس 
هم گفت: تیم های استقلال، تراکتور و شهرخودرو و 
سایر مدعیان از ماجراهای بازی سپاهان با پرسپولیس 
متضرر شدند. تمام مدعیان قهرمانی منتظر نتیجه این 

بازی بودند. باید با طراحان این اتفاق ها شدیدترین 
برخورد را کرد. اگر بازی تکرار شد که هیچ، اما اگر 
رأی دیگری صادر شد، جریمه ها باید خیلی بیشتر از 
نتیجه یک بازی باشد. مجیدی همچنین درباره بازی 
با تیم گل گهر هم گفت: تیم آقای جلالی در نیم فصل 
دوم روند خوبی داشته است. خط حمله این تیم تقویت 
شده است و عملکرد درخشانی را در چند بازی قبلی از 
این تیم شاهد بوده ایم. با تمام احترامی که برای آقای 
جلالی، تیم گل گهر و مردم سیرجان قائل هستیم، 

برای کسب ۳امتیاز به این شهر سفر کرده ایم. 

 بایرامی: مقابل استقلال به دنبال برد هستیم
مهرداد بایرامی بازیکن باتجربه سیرجانی ها در ارتباط 
با شرایط تیمش قبل از بازی مقابل استقلال گفت: 
تیم ما بعد از برد برابر آبادان شرایطش خیلی بهتر 
شده و نسبت به قبل اعتماد به نفس بچه ها بالاتر رفته 
است. ۲ هفته است تیم خیلی با روحیه تمرین می کند 
و آمادگی خوبی داریم. او درباره بازی برابر استقلال 
هم گفت: استقلال یکی از تیم های قوی ایران است. 
هم فوتبال خوبی بازی می کند و هم مدعی قهرمانی 
است. مهاجم گل گهر در ارتباط با احتمال برد این 
تیم در این بازی هم گفت: چرا نتوانیم استقلال را 
ببریم؟ در فوتبال هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست. 
در سیرجان ما امیدوار هستیم که بازی را ببریم و با 
هرکدام از بچه ها که صحبت کردم همه به فکر بردن 
هستند. او که سابقه گل زنی برابر استقلال را دارد 
درباره احتمال گل زنی مجددش گفت: من قبلا ۲ گل 
به استقلال زدم که آخرینش فصل پیش بود. فردا هم 
امیدوارم که بتوانم گل بزنم هرچند مهم موفقیت تیم 
است. البته من در گل گهر کمتر مهاجم بازی می کنم 

و بیشتر پستم هافبک کناری است. بایرامی در انتها 
هم گفت: در مورد کرونا باید بگویم که من هم معتقدم 
باید مسابقات را تعطیل کنند. ما خانواده داریم، 
خودمان مهم نیستیم اما دوست نداریم این بیماری 
را به خانواده و پدر و مادرمان انتقال بدهیم. به خاطر 
خانواده هایمان هم که هست بهتر است مسابقات را 

تعطیل کنند.

  شهرآورد اصفهان، سپاهان به دنبال بقا در جمع

مدعیان
ند تماشایی باشد،  شهرآورد اصفهان هم می توا
جایی که تیم های اول و دوم اصفهان روبه روی یکدیگر 
قرار می گیرند. البته هر ۲ تیم مدعی اند که تیم اول 
شهرشان هستند! به هر حال ذوب آهن در این مسابقه 
میزبان است و باید تمهیدات لازم را برای حضور 
بموقع سپاهان در ورزشگاه فولادشهر در نظر بگیرد 
تا زردپوشان اصفهانی دوباره مجبور به گرم کردن در 
راهروهای رختکن نشوند! ذوب آهن هفته گذشته 
مقابل استقلال با گل مردود شکست خورد و اکنون 
به دنبال جبران است. سپاهان هم نمی خواهد از 
کورس عقب بماند، ضمن اینکه هیچ کس نمی داند 
که نتیجه بازی این تیم با پرسپولیس چه خواهد شد. 
در بازی رفت ۲ تیم، سپاهان ۲بر۰ به پیروزی رسید؛ 
اما آن موقع علیرضا منصوریان سرمربی ذوب آهن بود و 
اکنون یک مربی خارجی. ذوبی ها برای رسیدن به رتبه 
نهمی تلاش می کنند و اگر از سپاهان امتیاز بگیرند، 

این تیم را از جمع مدعیان جدا خواهند کرد.

 بازگشت فکری به لیگ برتر
مسابقه تیم های نهم و یازدهم جدول برای هواداران 

آن ها اهمیت زیادی دارد. ماشین سازی که در رده 
نهم قرار دارد، برای ثبات در این جایگاه تلاش می کند 
و باشگاه ماشین سازی نیز اعلام کرده که فعلا از احد 
شیخ لاری، سرمربی این تیم، حمایت خواهد کرد. 
نساجی مازندران بیست امتیازی در رده یازدهم 
قرار دارد و این تیم هم برای صعود یک پله ای در 
جدول لیگ تلاش می کند. رضا مهاجری، سرمربی 
تیم، استعفا کرد و محمود فکری به این تیم آمد. هر ۲ 
تیم ازجمله تیم های باسابقه فوتبال ایران محسوب 
می شوند. مسابقه رفت ۲ تیم نیز با نتیجه مساوی 
بدون گل به پایان رسید. ماشین سازی ۴ هفته است 
که رنگ برد را ندیده و نساجی هم در ۳ هفته اخیر 
۲ باخت و یک تساوی در کارنامه اش ثبت شده

 است.

بازى هاى حساس در برابر سكوهاى خالى 
هفته بيست و يكم ليگ برتر فوتبال  به خاطر كرونا بدون تماشاگر برگزار مى شود

شیرِ لیون
همیشه  مثل  می تواند  رونالدو  یس  کر
تعیین کننده باشد. یوونتوس در لیون کارش 
در مرحله حذفی لیگ قهرمانان را شروع 

می کند.

روزنامه توتو

گل طلایی
یزمان در سن پائولو گلی زد که برای  گر
بارسلونا ارزش زیادی دارد. حالا در نیوکمپ 
کار بارسا برای حذف ناپولی آسان تر خواهد 

شد.

روزنامه موندو

برای یک شب دیگر از خشم
منچسترسیتی  ندارند  دوست  رئالی ها 
دست پر سانتیاگو برنابئو را ترک کند. نبرد 
یدان و گواردیولا هیجان انگیز خواهد ز

بود.

روزنامه مارکا

سرژ و نابودی
سرژ گنبری دوباره در لندن درخشید. او ۲ گل 
زد و همکاری اش با لواندوفسکی بی نظیر 
بود. کار چلسی در بازی برگشت مقابل 

بایرن مونیخ سخت شد. 

روزنامه میرر

در شرایط برابر
ناپولی برد مقابل بارسلونا را از دست داد، 
اما  شاگردان گتوزوی جوان هنوز هم برای 
صعود به مرحله بعد لیگ قهرمانان شانس 

دارند.

روزنامه کوریره

خيمه اى به وسعت جام جهانى 
روزشمار بزرگ ترين فستيوال فوتبال دنيا در قطر سه رقمى شد 

كرونا، ACLرا به هم ريخت! 
تلاش رسانه هاى عربى براى لغو بازى هاى ليگ قهرمانان نتيجه داد 

با شیوع ویــروس کرونا در بسیاری از 
کشورهای آسیایی همان طور که انتظار 
می رفت، بــرگــزاری بــازی هــای هفته 
نی های بسیار  لشعاع نگرا سوم تحت ا
زیادی قرار گرفت. از یکی دو روز پیش 
بان حاشیه خلیج  نه های عرب ز رسا
فــارس براساس منابع خبری که در 
ز سناریویی  کنفدراسیون داشتند، ا

جدید پرده برداشتند. 

  پیش گویی یورواسپرت درباره لغو

بازی های لیگ قهرمانان! 
سایت یورواسپورت عربی در گزارشی 
به احتمال بالای لغو مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا به خاطر شیوع ویروس 
کرونا در قاره کهن پرداخت. این رسانه 
معتبر با اعلام اینکه ویروس کرونا در 
سراسر دنیا به طرز چشمگیری گسترش 
پیدا کرده و به یک فاجعه بین المللی 
تبدیل شده اســت، نوشت: به واسطه 
ویروس کرونا می توان چندین رقابت 
جهانی و محلی را به تعویق انداخت.
یورواسپورت در بخش دیگری از گزارش 
ــروس در ایران  خود به شیوع این وی
پرداخته و نوشته است: این بیماری در 
ایران بسیار رایج و باعث شده است برخی 
کشور ها از میزبانی تیم های ایران در 
خاک خود امتناع ورزند. همین موضوع 
مانع از برگزاری بازی هایی می شود که 
تیم های ایرانی در آن میهمان خواهند 
بود.بر اساس گــزارش یورواسپورت، 
دیدار های فوتسال قهرمانی آسیا و چند 
مسابقه دیگر به تعویق افتاده است و 
حالا همه در انتظار لغو لیگ قهرمانان 
آسیا هستند. ازسوی دیگر باشگاه هایی 
مثل التعاون، الهلال و النصر عربستان 
خواهان لغو دیدارهایشان با نمایندگان 
ایران شده اند. ازسوی دیگر یورواسپورت 
اعلام کرده است کشور هایی مثل کویت 
و قطر، پرواز های ورودی از ایران را به 
حالت تعلیق درآوردند و به همین خاطر 
به احتمال فراوان احتمال لغو تعدادی 
از بازی های لیگ قهرمانان وجود دارد. 
در این گزارش همچنین به کشور هایی 
مثل ژاپن و چین و کره جنوبی اشاره 
شده است که آن ها نیز درگیر مبارزه با 
کرونا هستند و احتمال دارد باعث تعویق 

مسابقات لیگ قهرمانان آسیا شوند. 

  !اماراتی ها به ایران نمی آیند
باشگاه های اماراتی با ارسال نامه ای   به 
فیفا اعلام کرده اند در مسابقات لیگ 
قهرمانان آسیا به میزبانی ایران حضور 
نخواهند یافت. پس از انتشار اخبار و 
شایعات شیوع ویروس کرونا در ایران 
و بازتاب آن در کشورهای منطقه، 
باشگاه های اماراتی تصمیم گرفته اند 
در دور برگشت مسابقات لیگ قهرمانان 
آسیا در مسابقات خود با تیم های ایرانی 
حضور پیدا نکنند. درحال حاضر الوحده 
حریف استقلال است، العین با سپاهان 
هم گروه اســت، شهرخودرو با شباب 
الاهلی دیــدار می کند و تیم  الشارجه 
امارات نیز با پرسپولیس رقابت دارد. 
با توجه به موضوع ویروس کرونا این 
تیم ها قصد ندارند در مسابقاتی که به 
میزبانی ایران برگزار می شود، حضور 
ــارات سفرهای  م پیدا کنند. کشور ا
هوایی خود را نیز به ایران تعطیل کرده 
است و در حال حاضر راه دسترسی به 
این کشور از مسیرهای طولانی دیگر 
صورت می گیرد. پیش بینی می شود این 
وضعیت تا کنترل کامل ویروس کرونا 

ادامه داشته باشد. 

  تعویق بازی های این هفته لیگ

قهرمانان 
سرانجام همان طور که پیش بینی می شد، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا بازی های این 
هفته لیگ قهرمانان را به تعویق انداخت. 
سیون فوتبال  ــوری کنفدرا ف جلسه 
آسیا در ارتباط با شیوع ویروس کرونا 
و تصمیم گیری درباره بازی های لیگ 
قهرمانان آسیا روز گذشته در کوالالامپور 
برگزار شد. با شیوع ویروس کرونا در 
 ، چین جمله  ز ا مختلف  ی  ر ها کشو
کره جنوبی، ژاپن، ایران و چند کشور 
حاشیه خلیج فارس، کشور های مختلف 
خواهان به تعویق افتادن یا لغو مسابقات 
لیگ قهرمانان آسیا بودند. مسئولان 
AFC در همان ساعت اولیه جلسه دیروز 
خود درمورد مسابقات در شرق آسیا به 
جمع بندی رسیدند و بازی های شرق به 
تعویق افتاد. سپس با کسب رضایت از 
طرف های حاضر در منطقه غرب آسیا 
نیز مسابقات در این منطقه هم به تعویق 

افتاد. 

که بابت آن تشکر می کنم. وی افزود: 
دوستان می گویند در هتل شرایط ما 
غیرامنیتی بوده، در استادیوم که شرایط 
امنیتی بود، چرا بالا نیامدید؟ نیامدید 
بازی کنید، چرا نیامدید گرم کنید؟ چرا 
لیست ندادید؟ می گویند کسی نیامده 
۱۰

روز پیش در بازی های آسیایی بوده، ناظر 
بازی هیچ وقت نمی آید در رختکن از کسی 
لیست بگیرد. ناظر بازی رئیس میدان 
ورزشی است و مدیر تیم یا مدیر رسانه ای 
لیست را به او تحویل می دهد و هیچ وقت 
خود ناظر دنبال لیست نمی رود. پیروانی 
در ادامه افزود: از مدیرعامل باشگاه حریف 
تشکر می کنیم که صداقت را رعایت کرد، 
نه جان کسی را قسم خورد و خیلی راحت 
 در 
استانداری بودیم که بازی لغو شود. با این 
حرف مشخص شد که دوستان هدفشان 
بازی کردن نبوده است. پس وقتی در 
هتل مانده اند، تقصیرها را گردن کسی 

ــم ۰۲شود.  درباره اینکه ظاهرا فتح ا...زاده به دلیل مخالفت هـ
موسوی، مدیرعاملی استقلال را قبول نکرده 
است نیز گفت: وقتی هیئت مدیره تصمیمی 
بگیرد، عملی می شود. من از فتح ا...زاده 
خواستم که مدیرعاملی را بپذیرد و صبح امروز 
(دیروز) نیز صورت جلسه را به امضا رساندیم و 
همان را به دست وزیر هم رساندیم. فتح ا... زاده 
سه شنبه شب با من صحبت کرده و قبول کرد 
که مدیرعاملی استقلال را بپذیرد و فکر کنم 
تا فردا (امروز) نهایتا حکم مدیرعاملی وی 
صادر خواهد شد. وی در پاسخ به این سؤال 
که آیا استقلال به سیرجان می رود یا خیر، 
چون این تیم زمین تمرین هم ندارد، گفت: 

ما زمین تمرین داریم، 
جلسه گذاشتم و با او حرف زدم؛ اما من مخالف 
رفتن تیم به سیرجان هستم، چون یکی دو نفر 
از تیم ما سرما خورده اند و وقتی به آنجا بروند، 
با استقبال هواداران مواجه می شوند و طبیعی 
است که سلامت همه اعضای کشور برای من 

مهم باشد. 

میدوراگ رادولوویچ، سرمربی تیم 
فوتبال ذوب آهن، در نشست خبری 
پیش از دیدار برابر سپاهان گفت: 
هفته گذشته برابر استقلال بازی 

رادولوویچ

حاضر  وزنه برداران  نهایی  فهرست 
در مسابقات غرب آسیا اعلام شد و 

 وزنه بردار 
 وزنه بردار دختر را برای این 

سهراب مرادی

جواد نکونام در نشست خبری پیش از 

حسن یزدانی، کشتی گیر قهرمان جهان 
و المپیک ایران که پیش ازاین به دلیل 

اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و 

برد. آن زمان وینگو بگوویچ هدایت گل گهر را برعهده 
داشت و در استقلال هم استراماچونی مربی بود. 

اکنون 
قرار می گیرند.



سیرجانی ها برابر استقلال
زوج خط حمله گل گهر امروز به دنبال زدن 
اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و 

اکنون 

اولین گل مقابل استقلال است. گادوین منشا و 

زمره  در  ایرانی  جوان  یکن  باز

مسابقه تیم های نهم و یازدهم جدول برای هواداران 

برنامه بازی های لیگ برتر فوتبال

۹۸  ۱۲  ۰۸

۹۸  ۱۲  ۰۹

ماشین سازی  - نساجی / ١٥:٣٠

فولاد - شاهین / ١٦:٠٠

گل گهرسیرجان - استقلال / ١٦:٠٠

سایپا - صنعت نفت / ١٥:٣٠

ذوب آهن - سپاهان / ١٦:١٥

نفت  مسجدسلیمان - پیکان / ١٦:٠٠

پرسپولیس - شهر خودرو / ١٨:٣٠

پارس جنوبی جم - تراکتور / ١٧:٣٠



  روی خط فوتسال  

۰۴

روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

۰۸ اســفند ۱۳۹۸
 ۱۴۴۱ ۰۳  رجــب 
شـــــماره ۳۰۵۶

۵شنبه

شماره پیامک:

30007289

مسئول ضمیمه ورزش:  
 حمیدرضا معصومیان

 تحریریه:   مژده رنگیان
احسان سرفرازی،مرتضی اخوان

نادر نوروزی، طاری بخش 

صفحه آرا:  امید عدالتیان
ویر استار:   ابوطالب عرب
عکس:  محسن بخشنده

نتایج مسابقات فوتبال
لیگ دسته سوم کشور

هفته یازدهم

 ۹۸   ۱۲   ۰۶ ٣شنبه 
مهاجرنوین ٠ - ٠٤بیرجند ١ 

نوین ساری ٠ - نگین سناباد ٠

برنامه لیگ برتر فوتســال بانوان

مرحله پلی آف - برگشت

 ۹۸  ۱۲  ۰۹ جمعه  
مس رفسنجان  -  هیئت فوتبال خراسان

نتایج و برنامه لیگ قهرمانان آسیا

دور رفت گروهی

 ۹۸   ۱۱   ۲۱ ٢شنبه 
الهلال عربستان ٢ - شهرخودرو ٠

 ۹۸   ۱۱   ۲۸ ٢شنبه 
پاختاکور ازبکستان ٣ - شهرخودرو ٠

 ۹۸   ۱۲   ۱۳ ٣شنبه 
الاهلی امارات - شهرخودرو / ١٨:٠٠

نتایج مسابقات فوتبال
جوانان دسته دوم مشهد

 ۹۸   ۱۲   ۰۶ ٣شنبه 
مسرور ٢ - پارسانوین ٦

گل  ها: محمدحسن صمدی و آرین 
عباس نژاد / علی غفاریان (٤گل)  نیما 

مروی (٢گل)

پارس نواب ٠ - مهاجرنوین ٣
گل  ها: صادق هوشمند، سجاد بخشی و 

محمد قوی

نخبگان ٠ - بهمن ٥
گل  ها: متین ضیائی و سجاد کاظمیان 

(٢گل) و رضا اوکاتی

 ۹۸   ۱۲   ۰۷ ٤شنبه 
هامون ٠ - وصال ٣

گل  ها: احسان جهان فر، ایمان غفاریان و 
علی بارکزی

پژند ١ - مقداد ٥
گل  ها: علی چراغی / امیرمحمود صحرایی 
و مهدی شعبانی (٢گل) امیررضا رشیدی

نتایج مسابقات فوتبال
امید دسته اول باشگاه های مشهد

زمین چمن شماره ٢ تختی

 ۹۸   ۱۲   ۰۳ شنبه 
کیهان صنعت ٠ - پاکزاد ٦

گل ها: ایمان کرمانی (٣گل)، امیرعلی 
چمساز (٢گل) و محمدرضا بیک خراسانی

نگین ١ - پویان ٢
گل ها: مصطفی بابایی / محمدرضا بابایی 

و مهدی ایرانی

مقداد ١ - اثر ٢
گل ها: علی صحرایی / مهران کریمی و 

محمدرضا امیدوار

شادمهر ٢ - آرمان نوین ٠
گل ها: امیرمحمد خانپور و امیر افهمی

پارسا نوین ٠ - ستاره سازان عدالت ١
گل : مهزیار علیخانی

نتایج مسابقات فوتبال
جوانان دسته اول مشهد

هفته هفتم
زمین چمن شماره ٢ تختی

 ۹۸   ۱۲   ۰۴ ١شنبه 
سهند خراسان ٢ - گلستان علی ٠
گل ها: محمد امامی و الیاس عافیت

کیان ٤ - پویان ١
گل ها: محمد ایزانلو (٢گل)، علیرضا 

هادی زاده و حسین حافظ /
ادریس فیضی

نبرد با فرمانده در آزادى
شهرخودرو امروز در ورزشگاه  خالی از تماشاچی به مصاف پرسپولیس ، تیم سرمربی سابق خود می رود

خادم بالاتر
از امريکا و روسيه
بریده مجله دنیای ورزش در سال 
۱۳۷۰ که به قهرمانی امیر رضا خادم 
در مسابقات جهانی اشاره کرده است. 
عکسی که در این مجله چاپ شده 
به سکوی قهرمانی وزن ۷۴ کیلوی 
قهرمانی جهان در وارنای بلغارستان 
اختصاص دارد که امیر رضا خادم بالاتر 
از دو غول آن زمان کشتی جهان کنی 
ماندی امریکائی ونصیر گاژی خانوف 
روس به  مدال طلا دست یافته است. 
عنوانی که در زمان خود بازتاب زیادی 
در محافل ورزشی ایران و جهان داشت 
و یکی ازبا ارزش ترین و شیرین ترین  
افتخارات جهانی کشتی بعد از انقلاب 
محسوب می شود.

مدیر عامل فرش آرا باز هم از فوتسال خداحافظی کرد 

مالک و مدیر عامل باشگاه فرش  آرا با انتشار 
نامه ای کوتاه مدعی شد از دنیای فوتسال 
خداحافظی می کند. غلامعلی مرتضایی 
در این نامه با اشاره به حوادث بازی پلی آف 
فرش آرا و سن ایچ ساوه که داور در ثانیه های 
پایانی بازی گل تساوی حریف فرش آرا 
را مــردود اعلام نکرد نوشت: «این جانب، 
غلامعلی مرتضایی، ضمن عذرخواهی از 
هــواداران، بازیکنان، کادرفنی و مدیریتی، 

علی رغم قولی که به آن ها داده بودم، نتوانستم 
برای ایشان احقاق حق نموده و برای همیشه 
از دنیای فوتسال خداحافظی می کنم. » این 
نامه در شرایطی منتشر شده است که معلوم 
نیست منظور از خداحافظی ، خداحافظی خود 
مرتضایی از فوتسال است یا خداحافظی تیم 
فرش آرا از فوتسال.  پیش از این و در سال های 
قبل نیز مدیر عامل فــرش آرا چندین بار از 

فوتسال خداحافظی کرده بود. 

چمنیان به تیم ملی جوانان نزدیک شد 

با استعفای سیروس پورموسی از هدایت تیم 
ملی جوانان فوتبال کشورمان بار دیگر نام 
عباس چمنیان به عنوان یکی از جدی ترین 
گزینه های هدایت این تیم مطرح شده است. 
این مربی و مدرس مشهدی که با تیم ملی 

نوجوانان موفق شد بهترین نتیجه تیم های 
فوتبال را در مسابقات جهانی رقم بزند آخرین 
بار هدایت این تیم را در جام ملت های آسیا بر 
عهده داشت اما بعد از  صعود نکردن و حذف 

زود هنگام تیم، کنار گذاشته شده بود. 

لغو دربی مشهدی ها در لیگ دسته دوم فوتسال کشور 

با اعلام سازمان لیگ فوتسال رقابت های لیگ 
دسته دوم فوتسال کشور به تعویق افتاد. این 
مسابقات قرار بود از جمعه این هفته آغاز شود 
اما به دلیل شیوع بیماری کرونا کل مسابقات 
لغو شد تا به این ترتیب، دربی مشهدی ها 
هم که قرار بود جمعه برگزار شود  لغو گردد. 
این مسابقات در ۶ گروه برگزار می شود که 

مشهد با داشتن ۴ تیم بیشترین نماینده 
را در این مسابقات دارد. تیم های بسیج 
شهرداری، مقداد، چیپس کامل و ابزار آلات 
حسینی نمایندگان مشهدی لیگ هستند 
که طبق برنامه قرار بود در هفته نخست این 
بازی، مقداد و شهرداری که ۲ تیم پر امید 

مشهدی ها هستند به مصاف  هم بروند.

وعده رئیس جدید هیئت بوکس 

رئیس جدید هیئت بوکس وعده داد این 
هیئت از این پس مشکل مالی نخواهد 
داشت. میر حسین اخوان که چند روز است 
رئیس این هیئت شده است گفت: تاکنون 
حامیان مالی خوبی برای اسپانسرینگ  
اعلام آمادگی کرده اند. با حمایت بخش 

خصوصی و کسب درآمــد از این رشته، 
امیدوارم تا پایان دوره ریاست در رشته 
بوکس، مشکل مالی نداشته باشیم. وی 
ــزود: با برنامه ریزی لازم،  ف همچنین ا
حمایت بسیار خوبی از قهرمانان این رشته 

در استان خواهیم داشت.

بازى مرگ و زندگى دختران 
مشهدى در رفسنجان 

اوج حساسيت در بازى برگشت پلى آف ليگ برتر فوتسال بانوان كشور 

بازی های دور برگشت پلی آف لیگ برتر 
فوتسال فردا در ۲ شهر رفسنجان و اهواز 
برگزار می شود که در یکی از این بازی ها تیم 
فوتسال هیئت فوتبال خراسان رضوی باید در 
شهر رفسنجان به مصاف تیم فوتسال مس 
این شهر برود. مشهدی ها که در بازی رفت 
به سختی در مشهد از حریف خود تساوی 
گرفتند، فردا برای عبور از میزبان قدرتمند 
خود و رسیدن به فینال لیگ، مأموریتی 
دشوار پیش رو دارند. شاگردان شریف در بازی 
رفت که در سالن بهشتی مشهد برگزار شد 
در حالی با مهمان خود ۲ بر ۲ مساوی کردند 
که چیزی نمانده بود بازنده بازی رفت شوند و 
کارشان در این بازی دشوارتر هم بشود. آن ها 
بر خلاف بازی های دور مقدماتی که معمولا 
در خانه با قدرت و صلابت بازی می کنند روز 
خوبی را برابر مسی ها نداشتند و تنها موفق 
شدند با تلاش زیاد از نباختن خود جلوگیری 
کنند. مساوی در بازی رفت اگرچه نتیجه 
خوبی برای تیم هیئت خراسان رضوی نبود، 
از باختن بهتر بود و حالا آن ها را به این بازی 
سخت امیدوار کرده است تا بتوانند برای 
اولین بار فوتسال خراسان رضوی را به فینال 

لیگ برتر برسانند. 

  چهارمین تقابل با مس
بازی فردای هیئت فوتبال خراسان رضوی 
با مس رفسنجان چهارمین تقابل ۲ تیم 
در رقابت های امسال لیگ برتر است. این 
۲ تیم در دور مقدماتی مسابقات ۲ بار به 
مصاف هم رفتند که ماحصل آن یک برد 
خانگی برای هرکدام از آن ها بود. مس و 
مشهد هر ۲ در بازی هایی که میزبان بودند 
برنده شدند اما با تساوی در بازی رفت 
پلی آف، این چرخه به هم خورد و شاگردان 
شریف نتواستند بار دیگر حریف خود را در 

سالن بهشتی مغلوب کنند. 

  تساوی پر گل برای صعود مشهدی ها
دختران مشهدی برای صعود به فینال 

لیگ به یک پیروزی یا یک تساوی پرگل 
نیاز دارند. از آنجایی که بازی رفت ۲ تیم با 
مساوی ۲ بر ۲ تمام شده هر نتیجه تساوی 
بیشتر از این نتیجه (با توجه به قانون گل 
زده در خانه حریف) جــواز صعود تنها 
نماینده خراسان رضوی در این مسابقات 
را صادر خواهد کرد. مساوی یک بر یک یا 
صفر بر صفر که البته بعید به نظر می رسد 
نتیجه ای مطلوب برای رفسنجانی ها باشد 
و برای همین کاملا محتمل است که شریف 
با راهبردی تهاجمی بازی را شروع کند. 
اگر آن ها بتوانند زودتر از میزبان خود به 
گل برسند، قطعا شرایط بهتری در بازی 
خواهند داشت و غیر از کم شدن فشار بازی 
می توانند بازی را به سمت یک نبرد پرگل 
ببرند که در نهایت به سود آن ها خواهد بود. 
طبق قانون، در صورتی که ۲ تیم در وقت  
قانونی ۲ بر ۲ مساوی کنند،  بازی به وقت 
اضافه و  در صورت لزوم به ضربات پنالتی 

خواهد کشید. 

  حضور نصف و نیمه ٣ بازیکن تیم
نه  ستا آ ر  د لی  حا ر  د شریف  طمه  فا
تاریخ سازی با تیم فوتبال بانوان است 
که برای بازی فردا با مشکل مصدومیت 
بهترین گل زن خود و ۲ بازیکن مؤثر دیگر 
تیمش روبه روست. سارا شیربیگی، ماشین 
گل زنی تیم مشهد که با فاصله زیاد خانم 
گل لیگ نیز هست، در هفته های اخیر 
با مشکل مصدومیت دست و پنجه نرم 
می کند و با اینکه به بازی فردا می رسد، 
آمادگی همیشگی خود را ندارد. از طرف 
دیگر، رؤیا کلاتی و طناز آرمات هم شرایطی 
مشابه شیر بیگی دارند و باید با مصدومیت 
در این مسابقه حساس به زمین بروند، 
اتفاقی که قطعا ذهن شریف را درگیر کرده 
است اما تجربه نشان می دهد شیربیگی با 
وجود این هم بازیکنی خطر ناک و بسیار 
مؤثر است و حتی در شرایط بدتر از این هم 

توانسته است زهر خودش را بریزد. 

  تیتر خبر  

مشهدی  پیش کسوت 
فوتبال کشورمان که 
سابقه بــازی در ۲ تیم 
ــودرو و  ــ ــرخ ــ ــه ــ ش
پرسپولیس را در کارنامه دارد گفت: 
بازیکنان پرسپولیس تمام تمرکز خود را 
برای بازی با شهر خودرو گذاشته اند زیرا 
این دیدار تقابل با یک تیم بالای جدولی 
ــاره جدال  است. حسین بادامکی درب
حساس امروز ۲ تیم گفت: بازی های دور 
برگشت همیشه سخت تر از نیم فصل اول 

است. از این گذشته، به نظرم مدیران 
پرسپولیس در حواشی ای که هفته 
گذشته برای این تیم به وجود آمد عملکرد 
خوبی داشتند که بازیکنان را وارد این 
حواشی نکردند و خودشان پیگیر مسئله 
پیش آمده درباره بازی لغوشده با سپاهان 
بودند. وی ادامه داد: به نظرم، بعد از بازی 
برگزارنشده مقابل سپاهان، بازیکنان 
پرسپولیس تمام تمرکز خود را برای بازی 
با شهرخودرو گذاشته اند زیرا این دیدار 
تقابل با یک تیم بالای جدولی است و از 

لحاظ امتیازی، بازی مهمی به شمار 
می رود. با اینکه تقابل با شهرخودرو بدون 
ن  یکنا ز با قطعا   ، ســـت ا گر  شا تما
پرسپولیس بــرای ۳ امتیاز به زمین 
ــاره شیوع  خواهند رفت. بادامکی درب
ویروس کرونا و برگزاری مسابقات لیگ 
هم گفت: به نظر من، سلامتی بازیکنان از 
هر چیزی مهم تر است و سازمان لیگ 
می توانست دست کم یک هفته بازی ها را 
لغو کند تا به سلامتی بازیکنان لطمه 

نخورد.
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همیشه سخت بوده، چه برسد 
به اینکه سکان دار تیم حریف، 
بق تیم خودت  سرمربی سا
باشد. درست است که امروز این 
ــازی در ورزشــگــاه خالی از  ب
تماشاگر برگزار می شود و این موضوع 
برای شهرخودرو، یک امتیاز به شمار 
می رود اما حضور یحیی گل محمدی 
روی نیمکت پرسپولیس می تواند این 
بازی را بیش ازپیش برای مشهدی ها 
دشوار کند. اگر نگوییم سرمربی کنونی 
پرسپولیس، شهرخودرو را مثل کف 
دستش می شناسد (که پر بیراه نیست) 
با قوت می توان ادعا کرد شناخت کاملی 
از این تیم دارد؛ تیمی که همین نیم فصل 
از آن جدا شده و هنوز می توان رد پای 
تفکرات او را در شهرخودرو به وضوح 
دید. با این همه، نکته مهم این است که 
تیم  ز  ا گل محمدی  که  همان قدر 
بی  مر سر  ، د ر ا د خت  شنا بقش  سا
شهرخودرو و ایضا بازیکنان این تیم هم 
سرمربی پرسپولیس و نوع تفکرات او را 
می شناسند. بدون تردید این بازی 
می تواند یک تقابل جذاب باشد، جدالی 
که اگر در شرایط عادی برگزار می شد و 
ویروس کرونا به جان آن نمی افتاد، 
می توانست یکی از پرتماشاگرترین و 
جذاب ترین بازی های این هفته لیگ 

شود.

 گل محمدی به دنبال جبران

یحیی گل محمدی رقم زننده یکی از ۴ 
باخت پرسپولیس در لیگ برتر است. 
او اگر می دانست تاوان ۳ امتیازی را که 
از پرسپولیس می گیرد خودش باید 
پس بدهد، احتمالا بعد از شکست تیم 
کالدرون در مشهد، آن قدر خوشحال 
نمی شد. ۳ امتیازی که او در آن بازی به 
دست آورد، اگر حالا در انبان پرسپولیس 
بود، بدون شک با خیال راحت تری 
می توانست به سمت قهرمانی حرکت 
ــروز بــدون شک با انگیزه  کند. او ام
زیادی تیمش را ارنج می کند تا با کسب 
امتیاز این بازی خانگی، همچنان به 
صدرنشینی در جدول ادامه دهد. همه 
این ها در حالی است که پرسپولیسی ها 
همچنان در حال جنگ مدیریتی بر سر 
بازی با سپاهان نیز هستند و امیدوارند 
با گرفتن ۳ امتیاز این بازی، یک خیز 

بلند برای رسیدن به قهرمانی بردارند.

  آمار منفی سرآسیایی در خارج از

خانه

شهرخودرو از زمان روی کار آمدن 
ز  ا هیچ یک  یی  سیا آ سر مجتبی 
مسابقات خارج از خانه خود را نبرده 
است. آن ها در ۲ بازی خانگی، نفت 
مسجدسلیمان و ماشین سازی تبریز 
را شکست دادند اما در ۲ بازی خارج 
از مشهد به فولاد باختند و با شاهین 
قعرنشین ده نفره به تساوی بدون گل 
رسیدند. این بــازی سومین تجربه 
سرآسیایی با شهرخودرو در زمینی 
غیر از ورزشگاه امام رضاست و باید دید 
این مربی جوان می تواند از پس آزمون 

سختی که پیش رو دارد برآید. گفتن 
این نکته هم خالی از لطف نیست که 
شهرخودرو چه با اسم جدید چه با 
اسم سابقش (پدیده) هرگز نتوانسته 
اســت پرسپولیس را در ورزشگاه 
آزادی شکست دهد. آن ها آخرین بار 
سال گذشته در همین ورزشگاه به 
پرسپولیس برانکو با نتیجه ۲ بر صفر 
باختند، دیداری که علی علی پور از روی 
نقطه پنالتی و سیامک نعمتی برای 

سرخ پوشان گل زنی کردند.

 مسئله سرلک و جعفری

حکم کمیته تعیین وضعیت فدراسیون 
ــرای محرومیت ۲ بازیکنی که از  ب
نیم فصل به شهرخودرو آمده اند یکی 
یی  سرآسیا مشکلات  مهم ترین  ز  ا
برای بازی امروز است. میلاد سرلک و 
حسن جعفری که از نیم فصل به جمع 
شهر خودروی ها اضافه شده اند حالا 
با شکایت نساجی قائمشهر و حکم 
کمیته تعیین وضعیت بلاتکلیف اند و به 
احتمال زیاد نمی توانند در بازی امروز 
به زمین بروند. البته مسئولان باشگاه 
شهرخودرو در تلاش اند این مشکل را 
حل کنند زیرا هنوز حکم نهایی نشده و 
باید رأی نهایی را کمیته استیناف بدهد 
اما اگر امروز این ۲ بازیکن نتوانستند 
برای شهر خودرو به زمین بروند نباید 

تعجب کرد.

  گل محمدی: از شهر خودرو شناخت

دارم

سرمربی تیم پرسپولیس با تأیید این 
مسئله که شناخت کافی از تیم سابق 
خودش دارد گفت: قبول دارم که این 
شناخت وجود دارد. شهرخودرو تیم 
خوبی است. ما هم پرسپولیس هستیم 
و دوست داریم صدرنشینی ادامه داشته 
باشد و اختلاف را با تیم های پایین تر 
نگه داریم. با توجه به این شناخت، فردا 
شاهد یک بازی خوب خواهیم بود و این 
باعث نمی شود بازی به تساوی کشیده 
شود. یحیی گل محمدی افزود: بازی 
سختی را برابر یک تیم منسجم و خوب 
و باکلاس داریــم. می دانیم که در هر 
صورت، بازی راحتی برای ما نخواهد بود. 
باید در ورزشگاه خالی بازی کنیم. اگر 
برابر هواداران بود، شرایط بهتر می شد. 

دوست داشتیم این بازی که قطعا فنی 
خواهد بود، برابر هواداران برگزار می شد 
و از این بازی لذت می بردند. امیدوارم روز 
خوبی برای ما باشد. باید از موقعیت ها 
استفاده کنیم. تیم حریف خطرناک 
است و تیمی است که هم در ضد حملات 
خوب است و هم در زمانی که توپ را 
در اختیار دارد. باید انسجام تیمی خوبی 
داشته باشیم و بتوانیم از موقعیت ها 
خوب استفاده کنیم. امیدوارم یک بازی 
خوب و تماشاگرپسند همراه با گل باشد. 
او درباره درخواست بعضی از تیم ها برای 
لغو مسابقات فوتبال به دلیل شیوع 
ویروس کرونا هم توضیح داد: شرایط 
واقعا سخت است. ما هم قبول داریم ولی 
یک مرجع مثل وزارت بهداشت هست 
که شناخت بیشتری از این وضعیت 
دارد. هر تصمیمی که از بالا گرفته 
شود تبعیت می کنیم. گل محمدی 
در پاسخ به این پرسش که آیا اتفاقات 
بازی با سپاهان روی مسابقه فردا تأثیر 
می گذارد هم اظهار کرد: در این چند روز 
خودم هم احساس کردم ممکن است 
تمرکزمان کمی به هم ریخته باشد. 
دیروز هم خیلی با بازیکنان صحبت 
کردیم. باید تمرکزمان روی آینده باشد. 
هر اتفاقی که در بازی با سپاهان افتاد و 
همچنین بحث بیماری، بازیکنان را به 
سمت مسائل حاشیه ای می برد. از آن ها 
خواستم تمرکز بیشتری روی حریف 
آینده داشته باشیم و ان شاءا... با تمرکز 
وارد مسابقه شویم. این مسائل هست و 
ممکن است بی تمرکزی در همه تیم ها 

وجود داشته باشد.

 سیدعباسی: از هر لحاظ آماده ایم

در  فوتبال شهرخودرو  تیم  مربی 
نشست خبری پیش از دیدار تیمش 
برابر پرسپولیس گفت: بعد از انجام 
چند بازی که خیلی سنگین بودند، 
خوب  خیلی  ن  مسجدسلیما بر  ا بر
بودیم و توانستیم خودمان را از نظر 
ذهنی برای بازی با پرسپولیس آماده 
کنیم. از هر لحاظ برای این مسابقه 
آماده هستیم. تمرینات خوبی انجام 
دادیم و آماده ایم که بازی خوبی برابر 
تیم قابل احترام پرسپولیس انجام 
دهیم. داوود سیدعباسی که به جای 
ین نشست شرکت  سرآسیایی در ا

کرده بود درباره محرومیت این تیم از 
نقل و انتقالات هم گفت: این در حیطه 
وظایف من نیست و باشگاه پرقدرت این 
موضوع را دنبال می کند. سعید صادقی 
و محمدرضا خلعتبری را هم به دلیل 
مصدومیت و جعفری و سرلک را هم به 
دلیل محرومیت کمیته تعیین وضعیت 
در اختیار نداریم. وی دربــاره غیبت 
سرمربی تیمش در نشست خبری 
توضیح داد: به دلیل شرایط جوی 
تهران، تمرین امروزمان را از دست 
می دادیم. به همین علت، بازیکنان 
آخرین تمرینشان را در مشهد پشت 
سر گذاشتند و آقای سرآسیایی از من 
خواست که از طرفش از شما عذرخواهی 
کنم. سیدعباسی در ادامه درباره شرایط 
تیم در لیگ قهرمانان نیز گفت: ما در 
گروه سختی قرار گرفتیم. بازیکنان ما 
با تمام وجود برابر الهلال بازی کردند، 
تیمی که قهرمان آسیاست. در بازی 
با پاختاکور تیم ما واقعا چهره یک 
تیم بازنده را نداشت. ما ۲ گل آفساید 
خوردیم. ما بازی برابری انجام دادیم. 
وقتی در مسابقات خارجی با بی مهری 
ــم در  ــه رو می شویم، توقع داری روب
کشورمان یک کمک کوچک به ما بشود. 
فکر نمی کنم در این پرونده قرار باشد 
به ما کمکی شود اما سؤال من این است 
که چطور می شود بازیکنی با برگه فسخ 
قرارداد با ما قراداد می بندد و ما محروم 
می شویم، آن هم چند روز قبل از یک 
بازی مهم ما در لیگ. این شائبه به وجود 
می آید که حتما اتفاقاتی در پشت افتاده 
است که این تصمیمات گرفته می شود. 
خیلی دوست داریم بدانیم چرا باشگاه 
ما با چنین جریمه ای مواجه شده است. 
سیدعباسی اضافه کرد: این محرومیت 
خودزنی نیست؟ وقتی همه فوتبال 
آسیا علیه فوتبال ایران شده اند، نباید از 
فوتبال ایران دفاع کنیم؟ وقتی باشگاه 
شهرخودرو این بازیکنان را جذب کرد، 
یک سری از بازیکنانش را از دست داد. 
الان ما از وجود ۲ بازیکن تأثیرگذارمان 
محرومیم. جواب ما را چه کسی باید 
بدهد؟ ما هم متضرر می شویم. تیم ما با 
توجه به شواهد قرارداد بسته است. اگر 
خود سازمان لیگ اجازه نمی داد این 
قرارداد بسته شود، باشگاه ما تکلیف 

خودش را می دانست.

لحاظ امتیازی، بازی مهمی به شمار 
می رود. با اینکه تقابل با شهرخودرو بدون 
ن  یکنا ز با قطعا   ، ســـت ا گر  شا تما
 امتیاز به زمین 
ــاره شیوع  خواهند رفت. بادامکی درب
ویروس کرونا و برگزاری مسابقات لیگ 
هم گفت: به نظر من، سلامتی بازیکنان از 
هر چیزی مهم تر است و سازمان لیگ 
می توانست دست کم یک هفته بازی ها را 
لغو کند تا به سلامتی بازیکنان لطمه 


